
        PROTOKÓŁ  NR  XXV/08 

Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W TWARDOGÓRZE   

Z DNIA  28 LISTOPADA 2008 ROKU 
 
  W Sesji udział wzięli radni Rady Miejskiej w Twardogórze, zgodnie z załączoną listą 
obecności (Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu) oraz Burmistrz 
Jan Dżugaj, Zastępca Burmistrza Jan Bernacki, Sekretarz Janina Czekajło, Radca Prawny 
Urszula Jaszczak, Skarbnik Izabela Kłosowska, Kierownik Referatu Gospodarki 
Nieruchomościami i Ochrony Środowiska Krzysztof Górecki oraz Kierownik Referatu 
Infrastruktury Technicznej Aleksander Król, Kierownik Referatu Promocji i Rozwoju Gminy 
Wojciech Urbaniak, sołtysi Gminy Twardogóra oraz redaktorzy gazet lokalnych. (Lista 
zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu). 
 
 
 
Ad. pkt. I 
 
 Otwarcie Sesji 

 
 Otwarcia Sesji o godzinie 15.00 dokonała Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – 
Beata Pięta słowami: „Otwieram XXV Sesję Rady Miejskiej w Twardogórze” i oświadczyła, 
iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 10 radnych, co stanowi quorum do 
podejmowania prawomocnych decyzji. 

  
 

Ad. pkt. II 
 
Informacja na temat porządku obrad 
 
 
Radni otrzymali porządek obrad wraz z zawiadomieniem o Sesji. (Załącznik nr 3 do 
niniejszego protokołu).  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – Beata Pięta przedstawiła porządek Sesji. 
 
 
 
Porządek obrad: 
 

I. Otwarcie Sesji 
II. Informacja na temat porządku obrad 

III. Zatwierdzenie protokołu z XXIII Sesji Rady Miejskiej  
IV. Sprawozdanie z pracy i informacje Burmistrza Miasta i Gminy Twardogóra 
V. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1. zmian budżetu i w budżecie gminy na rok 2008 
2. zmiany Uchwały Nr XVII/104/04 Rady Miejskiej w Twardogórze z dnia 6 lutego 

2004 r. w  sprawie „Wieloletniego Programu Inwestycyjnego na lata 2004-2008” 



 2

3. zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 
ścieków, 

4. podatku od nieruchomości na 2009 rok, 
5. podatku od środków transportowych na 2009, 
6. zmiany uchwały Nr XXIX/272/2000 Rady Miejskiej w Twardogórze z dnia  

23 listopada 2000 roku w sprawie wartości jednego punktu w tabeli punktowych 
rozpiętości dla poszczególnych kategorii zaszeregowania pracowników 
zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych gminy, 

7. ustalenia Regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunku 
przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, 
funkcyjnego, za warunki pracy oraz wysokość i warunki wypłacania innym 
składników wynagrodzenia wynikających ze stosunku pracy, szczegółowy sposób 
obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 
zastępstw, wysokość nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego oraz szczegółowe 
zasady jego przyznawania i wypłacania obowiązujący w roku 2009. 

VI. Interpelacje i zapytania 
VII. Wolne wnioski 

VIII. Zakończenie Sesji 
 
 

 
Burmistrz Jan Dżugaj poprosił o odstąpienie od rozstrzygnięcia projektu uchwały nr 7, ze 
względów takich, że proceduralnie ten projekt uchwały nie spełnia norm. Informowałem  
o tym Państwa radnych na posiedzeniu Komisji Strategii i Rozwoju. Proponuję, aby  
w punkcie 7 rozpatrzyć projekt uchwały dotyczący zmiany uchwały Rady Miejskiej z dnia  
30 października 2008 w sprawie upoważnienia kierownika Miejsko Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Twardogórze do podejmowania działań wobec dłużników 
alimentacyjnych. Przypominam, że 30 października 2008 roku Wysoka Rada podjęła uchwałę 
na podstawie, której, kierownik Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej został 
upoważniony do czynności wobec dłużników. W ostatnim paragrafie tej uchwały jest zapis 
„Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia z mocą obowiązującą od 01 października 2008 
roku”. Okazuje się jednak, że tego typu uchwały są kwalifikowane, jako przypisy prawa 
miejscowego a tym samym jest konieczność ogłoszenia tej uchwały w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Dolnośląskiego. Mając to na względzie, a wynika to z opinii Wydziału 
Nadzoru i Kontroli Urzędu Województwa, wnoszę w dniu dzisiejszym o zmianę tej uchwały 
w części dotyczącej paragrafu 4, który będzie brzmiał: „Uchwała wchodzi w życie po upływie 
14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Dolnośląskiego”. 
Pozostała część merytoryczna tej uchwały pozostaje bez zmian. Proszę Wysoką Radę  
o przyjęcie tego projektu uchwały do porządku obrad. Dopiero w dniu dzisiejszym wnosimy  
o to, ponieważ, dzisiaj otrzymaliśmy rozstrzygnięcie nadzorcze w tej sprawie. 
 
Burmistrz Jan Dżugaj wniósł o wykreślenie projektu uchwały Nr 7 w sprawie: ustalenia 
Regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania 
nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz 
wysokość i warunki wypłacania innym składników wynagrodzenia wynikających ze stosunku 
pracy, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 
doraźnych zastępstw, wysokość nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego oraz szczegółowe 
zasady jego przyznawania i wypłacania obowiązujący w roku 2009. 
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Głosowanie wniosku złożonego przez Burmistrza Jana Dżugaja. 
 
Wynik głosowania: 10 głosów „za”. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Beata Pięta poinformowała, że Wysoka Rada  
w wyniku głosowania: 10 głosami „za” zatwierdziła dotychczasowy porządek obrad, bez 
projektu uchwały Nr 7. 
 
 
Burmistrz Jan Dżugaj wniósł o przyjęcie do porządku obrad projektu uchwały pod Nr 7 
 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/173/2008 Rady Miejskiej w Twardogórze z dnia 
 30 października 2008 r. w sprawie upoważnienia Kierownika Miejsko Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Twardogórze do podejmowania działań wobec dłużników 
alimentacyjnych. 
 
Głosowanie wniosku złożonego przez Burmistrza Jana Dżugaja. 
 
Wynik głosowania: 10 głosów „za”. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Beata Pięta poinformowała, że Wysoka Rada  
w wyniku głosowania: 10 głosami „za” rozszerzyła porządek obrad o projekt uchwały Nr 7  
w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/173/2008 Rady Miejskiej w Twardogórze z dnia 
30 października 2008 r. w sprawie upoważnienia Kierownika Miejsko Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Twardogórze do podejmowania działań wobec dłużników 
alimentacyjnych. 

 
 
Ad. pkt. III 
 
Zatwierdzenie protokołu z XXIII Sesji Rady Miejskiej 
 
Uwag i zapytań do protokołu z XXIII Sesji Rady Miejskiej nie zgłoszono. 
 
W wyniku głosowania: 7 głosami „za” przy 3 głosach „wstrzymujących się” przyjęto protokół 
z XXIII Sesji Rady Miejskiej. 
 
 
Na Sesję przybył radny Piotr Kozioł. 
 
 
Ad. pkt. IV 
 
Sprawozdanie z pracy i informacje Burmistrza Miasta i Gminy Twardogóra 
 
Sprawozdanie Nr 20/2008 z pracy Burmistrza radni otrzymali na piśmie. (Sprawozdanie 
stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu). 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Beata Pięta oznajmiła, że w okresie sprawozdawczym 
(Od 28.10.2008 do 24.11.2008) Burmistrz Miasta i Gminy wydał 16 zarządzeń. 
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Zarządzenia dotyczyły: 
1)  zakresu gospodarki nieruchomościami i ochrony środowiska 
2) spraw finansowych 
3) spraw infrastruktury technicznej 
4) spraw różnych  
 
 
Nie zgłoszono żadnych uwag i zapytań do Sprawozdania Nr 20/2008 z pracy Burmistrza 
Miasta i Gminy Twardogóra.  
 
 
Burmistrz Jan Dżugaj udzielił odpowiedzi na pytanie radnemu Panu Wojciechowi Maślakowi, 
które zostało zadane na Komisji Strategii i Rozwoju w sprawie dwóch wniosków do projektu 
budżetu na 2009 rok. Nie były one ujęte w katalogu, to umknęło naszej uwadze, dlatego, że 
zostały złożone do Rady Miejskiej, nie bezpośrednio do Burmistrza. Jesteśmy już  
w posiadaniu tych wniosków. Pan radny prosił, aby ująć remont remizy w Domasławicach do 
projektu budżetu na 2009 rok. Drugi wniosek dotyczy zakupu inwestycyjnego samochodu 
bojowego dla OSP w Domasławicach. OSP w Domasławicach otrzymało ofertę przejęcia 
bezpłatnie samochodu z OSP Twardogóra, w którym jest zbiornik wodny średniej klasy. 
Uczestniczyłem w posiedzeniu Powiatowej Rady Zatrudnienia w Oleśnicy 25 listopada, było 
to ostatnie posiedzenie w kadencji tej Rady. Na tym posiedzeniu m.in. została przekazana 
informacja w zakresie liczby zarejestrowanych bezrobotnych na miesiąc październik 2008 
roku, dotyczy to wszystkich gmin w Powiecie Oleśnickim. Ogółem w Powiecie Oleśnickim 
jest zarejestrowanych 3.497 osób, które posiadają status bezrobotnych. Natomiast w gminie 
Twardogóra osób bezrobotnych jest zarejestrowanych 464 osoby (w tym 264 kobiet oraz  
200 mężczyzn). Podobnie jest w innych gminach. Pan Starosta Zbigniew Potyrała wręczył 
nam listy gratulacyjne Powiatowej Rady Zatrudnienia, życzył nam, aby nasi mieszkańcy nie 
mieli kłopotów rodzinnych z tytułu wzrostu bezrobocia. 
 
 
Prowadzenie Sesji przejął Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Adamski. 
 
 
Ad. pkt. V 
 
 
1. Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie gminy na rok 2008. 
 
Projekt uchwały nr 1 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 
 
Burmistrz Jan Dżugaj powiedział, rok 2008 ma się ku końcowi, w dniu dzisiejszym proszę  
o zmianę w naszym budżecie na 2008 rok w zakresie szacowanych dochodów o 244.380 zł 
jak i również o taką samą zmianę w wydatkach. Uzasadnienie tej propozycji przedstawiliśmy 
na posiedzeniu Komisji Strategii i Rozwoju, jak również na Komisji Finansowo-Budżetowej. 
Proszę o pozytywne rozpatrzenie tego projektu uchwały.  
 
Komisja Strategii i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Komisja Budżetowo-Finansowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Nie zgłoszono żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wynik głosowania:  11 głosów „za”. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Adamski stwierdził, że Rada Miejska  
w Twardogórze w głosowaniu jawnym 11 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XXV/177/08 
w sprawie zmian budżetu i w budżecie gminy na rok 2008.  
 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 6  do niniejszego protokołu. 
 
 
2.  Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/104/04 Rady Miejskiej  

w Twardogórze z dnia 6 lutego 2004 r. w  sprawie „Wieloletniego Programu 
Inwestycyjnego na lata 2004-2008”. 

 
Projekt uchwały nr  2 stanowi załącznik nr  7 do niniejszego protokołu. 
 
 
Burmistrz Jan Dżugaj poprosił o przyjęcie projektu uchwały, który jest wynikiem zmian  
w budżecie i omawiany był szczegółowo na posiedzeniu Komisji Strategii i Rozwoju. 
 
Komisja Strategii i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 
Nie zgłoszono żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wynik głosowania:  11 głosów „za”.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Adamski stwierdził, że Rada Miejska  
w Twardogórze w głosowaniu jawnym 11 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XXV/178/08  
w sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/104/04 Rady Miejskiej w Twardogórze z dnia 6 lutego 
2004 r. w  sprawie „Wieloletniego Programu Inwestycyjnego na lata 2004-2008”. 
 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 8  do niniejszego protokołu. 
 
 
3. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie  

w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków.  
 
Projekt uchwały nr 3 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 
 
Burmistrz Jan Dżugaj stwierdził, że wszystkie wymogi dotyczące tego projektu uchwały 
zostały spełnione oraz poprosił o zabranie głosu Dyrektora ZGKiM –u Alojzego Kuliga. 
 
Dyrektor ZGKiM Alojzy Kulig powiedział, zgodnie z art. 24 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 
roku o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków przedstawiam 
Wysokiej Radzie w imieniu Burmistrza do zatwierdzenia taryfy. Zostały one sporządzone 
zgodnie z prawem i w terminie przekazane do weryfikacji Panu Burmistrzowi. Taryfy na 
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2009 rok są jednolite, jednoczłonowe, czyli dla każdego odbiorcy jest jednakowa cena. Taryfy 
na 2009 rok wynosić będą: 3,26 zł/m3 wody oraz 3,09 zł/m3 kanału. W poprzednim roku cena 
wody wynosiła 3,00 zł/m3, a ścieków 2,92 zł/m3. Wzrost ten na wodzie wyniósł 8,67 procent 
a na ściekach 5,62 procent, jest on wynikiem wzrostu cen za energię elektryczną oraz innym 
dodatków niezbędnych do prawidłowego funkcjonowania urządzeń. W cenie wody i ścieków 
jest amortyzacja, w 2009 roku przeznaczona będzie na modernizację sieci 
wodnokanalizacyjnej m.in. modernizację stacji SUW w Grabownie Wielkim, rozbudowę ujęć 
wody w Chełstowie, wymianę przyłączy wodociągowych w Moszycach i Goszczu, 
monitoring ujęć wodnych w SUW, prace remontowe na kanalizacji deszczowej, prace na 
oczyszczalni ścieków polegające na oczyszczaniu urządzeń z osadów. Z amortyzacji 
w ubiegłym roku udało nam się wykonać dwie duże inwestycje. Na ul. Sienkiewicza 
wymieniliśmy sieć wodociągową i kanalizacyjną wraz z przyłączami oraz odtworzono 
nawierzchnię drogową za kwotę około 480.000 zł. Wymieniono sieć wodociągową pomiędzy 
Sosnówką a Drogoszowicami na kwotę 85.000 zł. Obie te inwestycje zostały zrealizowane,  
w dniu 14 listopada została odebrana pierwsza inwestycja, a za dwa tygodnie będzie odebrana 
druga inwestycja. W cenie wody i ścieków nie ma wartości podatku od budowli, który wynosi 
2 procent, ponieważ jest zapewnienie władz o zwolnieniu. Jeżeli byłby ten podatek, to cena 
wody wzrosła by w jednym metrze o 0,54 zł, a ścieków o 0,41 zł. Na posiedzeniu Komisji 
Strategii i Rozwoju szczegółowo przedstawiłem wraz z moimi pracownikami projekt uchwały 
oraz kalkulacje, wobec czego proszę o przyjęcie tego projektu uchwały. 
 
Komisja Strategii i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 
Nie zgłoszono żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wynik głosowania:  10 głosów „za” przy 1 głosie „wstrzymującym”.  
 
Przewodniczący Rady Stanisław Adamski stwierdził, że Rada Miejska w Twardogórze  
w głosowaniu jawnym 10 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym” podjęła uchwałę  
Nr XXV/179/08 w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków.  
 
 
Burmistrz Jan Dżugaj porosił o kolejną zmianę w porządku obrad, aby pkt. 7 brzmiał 
następująco: upoważnia się kierownika Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Twardogórze do podejmowania działań wobec dłużników alimentacyjnych. Uchwała, która 
miała być przedmiotem zmiany, jest stwierdzeniem nieważności tej uchwały, stąd wnoszę o tą 
zmianę i przepraszam, że się pomyliliśmy. Proszę o rozstrzygniecie tej zmiany w porządku 
obrad. 
 
Głosowanie wniosku złożonego przez Burmistrza Jana Dżugaja. 
 
Głosowanie wniosku: 11 głosów „za”. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Adamski poinformował, że Wysoka Rada  
w wyniku głosowania: 11 głosami „za” wykreśliła projekt Nr 7 z porządku obrad. 
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Głosowanie wniosku złożonego przez Burmistrza Jana Dżugaja. 
 
Głosowanie wniosku: 10 głosów „za” przy 1 głosie „wstrzymującym”. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Adamski poinformował, że Wysoka Rada  
w wyniku głosowania: 11 głosami „za” rozszerzyła porządek obrad o projekt uchwały nr 7  
w sprawie upoważnienia kierownika Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Twardogórze do podejmowania działań wobec dłużników alimentacyjnych. 
 
Na Sesję przybyła Radna Edyta Piasecka. 
 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr  10  do niniejszego protokołu. 
 
 
4.  Projekt uchwały w sprawie podatku od nieruchomości na 2009 rok. 
 
Projekt uchwały nr  4 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
 
 
Burmistrz Jan Dżugaj poprosił o przyjęcie projektu uchwały, o wysokości podatku od 
nieruchomości na 2009 rok. Jest zachowana zasada, którą stosowaliśmy dotychczas,  
a mianowicie, nominały podatku wahają się na poziomie około 90 procent maksymalnych 
kwot, określone przez Ministra Finansów. Mając to na względzie i dyskusje proponowanych 
nominałów na Komisji Strategii i Rozwoju proszę o przyjęcie projektu uchwały. 
 
Komisja Strategii i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 
Nie zgłoszono żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wynik głosowania: 11 głosów „za” przy 1 głosie „wstrzymującym”. 
 
Przewodniczący Rady Stanisław Adamski stwierdził, że Rada Miejska w Twardogórze  
w głosowaniu jawnym 11 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym” podjęła uchwałę  
Nr XXV/180/08 w sprawie podatku od nieruchomości na 2009 rok. 
 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 12  do niniejszego protokołu. 
 
 
5.  Projekt uchwały w sprawie podatku od środków transportowych. 
 
Projekt uchwały nr 5 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
 
 
Burmistrz Jan Dżugaj poinformował, jednym z dochodów naszej gminy są opłaty z tytułu 
posiadanych środków transportowych, które działają na terenie naszej gminy. Każda osoba, 
która posiada środek transportowy, który podlega opłacie jest zobowiązana dobrowolnie 
dokonać opłaty na rzecz budżetu naszej gminy. Posiadamy informacje o ilości środków 
transportowych, na terenie naszej gminy Twardogóra, skutek współpracy z powiatowym 
działem komunikacji i o wszelkich zmianach, jakie zachodzą w ilości tych pojazdów 
Starostwo Powiatowe nas informuje. Nominały wymiaru stawek podatku od środków 
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transportowych wynikają ze wzrostu inflacyjnego w stosunku do 2008 roku. Na Komisji 
Strategii i Rozwoju była dyskusja o tych nominałach, które są proponowane. Proszę Wysoką 
Radę o uchwalenie tej uchwały. 
 
Komisja Strategii i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 
Nie zgłoszono żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wynik głosowania:  10 głosów „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących”.  
 
Przewodniczący Rady Stanisław Adamski stwierdził, że Rada Miejska w Twardogórze  
w głosowaniu jawnym 10 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących” podjęła uchwałę  
Nr XXV/181/08 w sprawie podatku od środków transportowych.  
 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 14  do niniejszego protokołu. 
 
 
6. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIX/272/2000 Rady Miejskiej  

w Twardogórze z dnia 23 listopada 2000 roku w sprawie wartości jednego punktu 
w tabeli punktowych rozpiętości dla poszczególnych kategorii zaszeregowania 
pracowników zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych gminy. 

 
Projekt uchwały nr  6 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 
 
 
Sekretarz Janina Czekajło oznajmiła, że projekt uchwały jest wynikiem wniosku kierownika 
Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Twardogórze, który prosi o zmianę 
wartości punktu, który ma wynosić 6 zł i nie zmienia to budżetu jednostki. Proszę  
o uchwalenie tego projektu uchwały. 
 
Komisja Strategii i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 
Nie zgłoszono żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wynik głosowania:  12 głosów „za”. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Adamski stwierdził, że Rada Miejska  
w Twardogórze w głosowaniu jawnym 12 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XXV/182/08  
w sprawie zmiany uchwały Nr XXIX/272/2000 Rady Miejskiej w Twardogórze z dnia  
23 listopada 2000 roku w sprawie wartości jednego punktu w tabeli punktowych rozpiętości 
dla poszczególnych kategorii zaszeregowania pracowników zatrudnionych w jednostkach 
organizacyjnych gminy. 
  
 
Na Sesję przybył radny Mieczysław Kowalski.  
 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr  16  do niniejszego protokołu. 
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7. Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Miejsko Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Twardogórze do podejmowania działań wobec dłużników 
alimentacyjnych. 

 
Projekt uchwały nr  7 stanowi załącznik nr 17  do niniejszego protokołu. 
 
 
Burmistrz Jan Dżugaj zaznaczył, że obecne prawodawstwo upoważnia gminy, lub w jej 
imieniu organy gminy do działań wobec dłużników alimentacyjnych. Na skutek tej ustawy 
osoby podlegające prawu otrzymywania świadczeń otrzymują takie świadczenie. Natomiast 
organy lub jednostki organizacyjne są zobowiązane wobec prawa do działań wobec 
dłużników alimentacyjnych, czyli windykowania i ściągania środków finansowych od osób, 
zobowiązanych je świadczyć na rzecz osób do tego uprawnionych. Tylko i wyłącznie z tego 
powodu chcąc usprawnić działania wobec tych ludzi proszę o podjęcie uchwały w sprawie 
upoważnienia kierownika. Nie czyniłbym tego, gdyby nie została uchylona uchwała z dnia 30 
października 2008 roku, dlatego, że tamta uchwała nie miała zapisu: „Uchwała wchodzi  
w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Dolnośląskiego”. Chcemy upoważnić kierownika MOPS-u, ponieważ oni podobne zadania 
wykonują i mają największą wiedzę o osobach alimentowanych i osób, które są zobowiązane 
świadczyć te obowiązki alimentacyjne. Przepraszając za złe zinterpretowanie przez nas 
orzeczenia, proszę o przyjęcie projektu uchwały zmienionym tylko w ostatnim paragrafie. 
 
Komisja Strategii i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 
Dyskusja 
 
Radny Witold Szydełko zapytał, dlaczego to nie jest zatwierdzone zwykłym upoważnieniem 
Burmistrza tylko uchwałą Rady? 
 
Radca Prawny Urszula Jaszczak odpowiedziała, Burmistrz może upoważnić kierownika 
MOPS-u do podejmowania działań, ale innych a do tych zadań musi być podjęta uchwała. 
Korzystamy z zapisu ustawy o samorządzie gminy i to Rada może upoważnić kierownika do 
wykonywania tych czynności. 
 
Burmistrz Jan Dżugaj poinformował, że powstał krajowy rejestr dłużników alimentacyjnych, 
jest to bardzo wygodne dla gmin windykujących te należności. Jeżeli uda nam się pozyskać te 
należności, to 60 procent tej kwoty jesteśmy zobowiązani przekazać do państwa a 40 procent 
zostaje dla gminy, jako środki dochodowe do budżetu gminy. 
 
Wynik głosowania: 13 głosów „za”.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Adamski stwierdził, że Rada Miejska  
w Twardogórze w głosowaniu jawnym 13 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XXV/183/08  
w sprawie upoważnienia Kierownika Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Twardogórze do podejmowania działań wobec dłużników alimentacyjnych. 
 
 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 18  do niniejszego protokołu. 
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Ad. pkt. VI 
 
Interpelacje i zapytania radnych 
 
 
Do Biura Rady nie wpłynęły interpelacje i zapytania radnych. 
 
Radny Witold Szydełko zadał Panu Burmistrzowi pytanie o ogrodzenie boiska, kiedy 
możemy się spodziewać zakończenia? 
 
Burmistrz Jan Dżugaj wyjaśnił, prace zostały rozpoczęte, są słupki, na której będzie 
zawieszona siatka, to kwestia dwóch tygodni, a skutkiem będzie bezpieczeństwo na drodze  
Nr 448 w miejscowości Goszcz. 
 
 
Ad. pkt. VII 
 
Wolne wnioski 
 
 
Burmistrz Jan Dżugaj stwierdził, jesteśmy po pierwszym ataku symptomów zimy i na pewno 
każdy z was ma swoją ocenę, co do skuteczności działania służb drogowych, polegających na 
tym, aby jak najszybciej zwalczyć trudności w przemieszczaniu się na drogach. W tym 
pierwszym etapie, jako gmina Twardogóra nie mieliśmy porozumienia z administratorami 
dróg powiatowych i wojewódzkich, stąd może doświadczyliście Państwo, że te drogi 
nieskutecznie były posypane piaskiem w czasie występującej gołoledzi. Dzisiaj informuje, że 
jesteśmy w trakcie podpisania stosownych porozumień z zarządcą dróg powiatowych i drogi 
powiatowe będą posypywane przez naszych administratorów. Jednocześnie informuje 
Wysoką Radę, że droga wojewódzka przebiegająca przez miasto Twardogóra w części miasta 
będzie również posypywana przez służby gminy na koszt gminy, dlatego aby była 
maksymalnie bezpieczna, bo na tej ulicy jest największa koncentracja ruchu pojazdów 
mechanicznych i pieszych. Na terenach pozamiejskich w naszych sołectwach drogi gminne 
będą odśnieżane przez osoby fizyczne, z którymi zawarliśmy umowy na podstawie, których 
właściciele pojazdów mechanicznych specjalnych będą świadczyć te usługi odpłatnie. 
Informacje na ten temat ukażą się w najbliższym informatorze. Przepraszam, że wszyscy na 
początku czuli się źle i myśleli, że to gmina jest za to odpowiedzialna. 
 
Radny Witold Szydełko powiedział, że są niektóre wypowiedzi w telewizji „zima znowu 
zaskoczyła drogowców” a standardy u nas są takie, że jeśli chodzi o odśnieżanie dróg to 
droga nie musi być czarna. Na drogach powiatowych jest czas 8 godzin od momentu jak 
przestanie śnieg padać, na to aby taką drogę posypać. Każde działanie doprowadzające do 
podwyższenia standardu będzie niegospodarnością. Ruch jest tak nieduży na tych drogach, że 
po prostu trzeba się do tego dostosować i uważać. Nie należy mieć pretensji do służb 
drogowych, bo nikt nie chce na to tracić pieniędzy. Te drogi nigdy nie będą czarne, 
gwarantujemy tylko przejezdność. Jeżeli jest tylko śnieg to tak zostanie.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Adamski zacytował fragment filmu: kierowniczka 
dzwoni i pyta: 
-„czy Pan pali?”  
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- „tak jednego za drugim”  
- „ale jest zimno” 
- „bo jest zima, to musi być zimno”. 
 
Radny Liviu Pecican podkreślił, że Finowie, Szwedzi przez tą srogą zimę mają najlepszym 
rajdowców na drodze i sądzę, że możemy z tego brać przykład oraz przypominam, że 
jesteśmy coraz bliżej wiosny. 
 
Dyrektor ZGKiM Alojzy Kulig zabrał głos jako radny powiatowy, w związku  
z odśnieżaniem. W lutym tego troku była podjęta uchwała na Radzie Powiatu w sprawie 
przejęcia dróg wojewódzkich przez powiat, ja jako jedyny radny byłem przeciwko tej 
uchwale, bo wiedziałem o tym, że powiat nie zawsze potrafi administrować swoimi drogami  
a wziął na siebie jeszcze drogi wojewódzkie, dlatego byłem przeciwny. Długo pracuje 
w ZGKiM, teraz doszliśmy do porozumienia i cieszę się z tego, że na terenie miasta będziemy 
my odśnieżać, dlatego, że każdemu mieszkańcowi wszystko jedno, czy to jest droga 
wojewódzka, czy powiatowa, czy gminna, każdy wychodzi i mówi, że winny jest Burmistrz 
albo ZGKiM. W tym tygodniu byłem na ul. Młyńskiej, ktoś otwiera okno i mówi do mnie 
„kochany słuchaj nie odśnieżyliście drogi na osiedlu” ja powiedziałem „to jest droga 
powiatowa i proszę zadzwonić do zarządu dróg powiatowych albo do powiatu” a on do mnie 
„ja na ciebie telewizje sprowadzę”. 
  
 
Radny Witold Szydełko sprostował, że powiat nie przejął tych dróg tylko bieżące utrzymanie. 
 
Dyrektor ZGKiM Alojzy Kulig zaznaczył, że odśnieżanie jest w tym zakresie. 
 
 
Ad. pkt. VIII 
 
Zakończenie Sesji 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad około godziny 16.40 Przewodniczący Rady Miejskiej 
Stanisław Adamski zamknął Sesję słowami „Zamykam XXV Sesję Rady Miejskiej  
w Twardogórze”. 
 
 
 
             Przewodniczący Rady Miejskiej 
Protokołowała:  
 
 Sylwia Dulik 
           Stanisław  Adamski 
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